
Forældrebestyrelsesmøde d. 16.8. 2021 

 

Tid Punkt Baggrund /forberedelse Referat 

19,00-19,05 
 

Valg af ordstyrer og referent 
 

 Michael/Steffen 

19,05-19,10 Godkendelse af dagsorden – 
nyt punkt om mad og 
måltider 
 

 Godkendt. 

19,10-19,20 Nyt fra formanden 
 

Præsentation af bestyrelsen på 
Aula 
Opfølgning fra sidste møde, 
rekruttering 
 

Intet nyt fra formanden. Rolig sommer. 
Vi opdaterer hjemmesiden med billeder af medlemmer af 
bestyrelsen plus kontaktoplysninger (mail).  
 

19,20-20,00 Tiden for forældre inden de 
opnår indmeldelse i 
Dagplejen 
 

Jeg forestiller mig punktet skal 
føre til en dialog vedr. 
pladsanvisning, anvisningsregler 
m.v. 

Vi diskuterer hvordan vi kan blive bedre til at skabe overblik 
over dagplejen inden forældre søger en plads, således at 
dagplejen bliver ”et nemmere valg”. 
 
Forskellige elementer adresseres: 

- Manglende gennemsigtighed omkring ”første ledige 
plads” (som i vuggestuer) på hjemmesiden – der 
diskuteres for og imod, og bestyrelsen informeres 
om den potentielt tunge arbejdsgang, hvis sådan en 
ændring skulle gennemføres.  

- Det bliver foreslået, at man kan oprette en excel-fil, 
så der her kan opdateres med ledige pladser og 
åbningstider – der er uenighed om hvorvidt det er 
en god idé eller ej. 

 
Det diskuteres hvor ansvaret for gennemsigtigheden ligger – 
hos dagplejen eller hos pladsanvisningen.  
Vi vil fortsat diskutere andre muligheder for at forbedre 
processen omkring indmeldelse i dagplejen – i første 



omgang mangler der præsentationer af enkelte dagplejere 
på hjemmesiden. 
 
Vi diskuterer forskellige muligheder for at undersøge 
effekten af de diskuterede tiltag, hvilket vurderes i sin 
nuværende form at være for komplekst at gennemføre.  
Vi ønsker som forældrebestyrelse, at bakke op om, at 
pladsanvisningen bliver mere dialogbaseret og sikrer 
gennemsigtighed på pladsanvisningens hjemmeside (bl.a. 
omkring reglerne for pladsanvisning). Else går videre med 
bestyrelsens ønsker, og skulle der komme andre forslag til at 
forbedre processen omkring forældrenes valg af institution 
(særligt dagplejen) tager vi det op ved kommende møder.  

20,00-20,25 Uddybning af mad og 
måltidspolitikken vedr. 
hvedemel og egen 
produktion af frugt og grønt. 
 

Madmod og 

madglæde i dagplejen, Principper besluttet 2021.docx
 

Udfordringer ift. enkelte formuleringer i dokumentet. Else 
noterer i dokumentet og opdaterer.  
Ændringer markeret med gult. 

20,25-20.40 PAUSE   

20,40-20,45 Undersøgelse hos jer og 
andre om opstart i dagplejen 
 

Desværre ikke igangsat  

20,45-20,55 Det kommunale budget 
 
 

 Det kommunale budget er ikke præsenteret. Else orienterer 
så snart, der kommer nyt. 

20,55-21,20 Nyt fra ledelsen: 
Budget 
Kapacitet 
Stor dagpleje 
 

Forventet underskud på ca. 1 
mill. Primært manglende børn. 
Pt. har vi afleveret 1,7 mill. kr. 
på den konto. 
Højt sygefravær. 
 
174 dagplejere 
584 børn 
 

Forældrebestyrelsen bliver informeret om budgettet og et 
forventet underskud 
 
Sygefravær har været højere end ventet i foråret uden at 
der kan ses en entydig årsag eller sammenhæng. 
 
Bestyrelsen informeres om oprettelsen af nye 
stordagplejere og er positive herom. 
 



Stordagpleje i Ryparken og 
Låsby 
 
Ændrede anvsningsregler 
 

Bestyrelsen informeres om ændrede anvisningsregler og de 
negative konsekvenser det har haft ift. gennemsigtigheden i 
en tid, hvor der er mangel på pladser i bestemte områder. 
 
I forlængelse heraf drøfter vi mulige rekrutteringsstrategier 
– særligt online muligheder diskuteres. 
 
Det foreslås at dele links til information om ledige stillinger i 
dagplejen (ligeledes information om jobbet) på tværs af 
forskellige facebookgrupper med relevante fagfællesskaber, 
samt for områdespecifikke facebookgrupper. Merete 
undersøger om dagpleje som karrierevej præsenteres på 
pædagoguddannelsen eller hvordan vi kan blive 
repræsenteret. Medlemmerne i bestyrelsen vil overveje, 
hvor det vil være meningsfuldt at søge at rekruttere nye 
dagplejere.  
 

 Evt. 
 

Næste møde Evt. ekstra møde ang. det kommunale budget, skulle der 
være overraskelser heri – bestyrelsen informeres da herom 
og et ekstraordinært møde vil blive afholdt. 

 



 


